
 

Referat fra FB-møde i Danmarks Sportsfiskerforbund 

Mødetid: onsdag den 28. februar 2024 kl. 19.00. 

Mødested: Teams via dette link. 

Deltagere: Torben Kaas, Hans E. Nielsen, Morten Jacobsen, Hanna Vestergaard, Arne 

Lauritzen, Linda Bollerup, Jan Karnøe, Frederik Lorentzen og Lars Rasmussen. 

Afbud: Kenn Larsen 

1. Godkendelse af Dagsordenen (kl. 19.00 – 19.10) 

Dagsordenen blev godkendt. 

2. Opfølgning på mødet den 19. – 20. januar 2024 (kl. 19.00 – 19.10) 

• Arbejdsgruppe vedr. arbejdet med vores lokale miljøteams er under 

etablering. 

• Notat vedr. de delegerede for de personlige medlemmers legitimitet er 

tiltrådt af de delegerede for de personlige medlemmer 

3. Drøftelse og godkendelse af årsresultatet for 2023 (kl. 19.10 – 19.30) 

Baggrund: 

 

Resultatet for 2023 udviser et underskud på kr. 15.200.  

 

Resultatet er kr. 98.837 bedre, end det vi forventede, da vi udarbejdede driftsbudgettet 

efteråret 2022. 

 

Den væsentligste årsag til dette er, at vi har haft besparelser på en række områder, 

samt at indtægterne fra fondsprojekter er højere end forventet. 

 

 

I forbindelse med halvårsregnskabet var der udsigt til et underskud på ca. kr. 400.000, 

hvilket betød, at der i sidste halvår af 2023 blev foretaget besparelser og udvist tilba-

geholdenhed på en række konti. 

 

Underskuddet påvirker dermed egenkapitalen. 

 

Fonden til Fiskeriets Fremme: 

 

Fonden har haft en netto indtægt på kr. 12.526 og har nu en formue på kr. 98.004. 

 

Fonden vil blive nedlagt i forbindelse med kongressen i oktober 2024, og fondens for-

mue overføres til Danmarks Sportsfiskerforbund. 

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_NzYwYzk5MzMtYmE3OS00YWExLWJkMzAtODY4MDRiY2NkZTk1%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%226e07981e-97b5-4441-9fe3-66c2bedc0ca0%22%2c%22Oid%22%3a%2280d07193-c6e5-40f4-84ba-0dfd292ca5b5%22%7d
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Beslutningstema: 

 

FB skal drøfte og godkende årsresultatet for 2023 for DSF samt orienteres om Fonden 

til Fiskeriets Fremmes årsresultat. 

 

Herefter skal regnskaberne underskrives elektronisk af de respektive bestyrelser. 

 

Beslutning: 

 

Direktøren gennemgik de væsentligste tal i årsrapporterne for henholdsvis Danmarks 

Sportsfiskerforbund og Fonden til Fiskeriets Fremme. På den baggrund drøftede FB 

årsrapporterne, som herefter blev godkendt. 

 

Årsrapporterne kan til tilgås herfra: Danmarks Sportsfiskerforbund og Fonden til Fiske-

riets fremme. 

4. Fisketegnsmidlerne (kl. 19.30 – 19.50) 

Baggrund: 

Direktøren har modtaget en mail fra Nils Svalebøg, formand for Lystfiskerforeningen af 

1926. 

I mailen problematiserer Nils Svalebøg DSF’s holdning til Fisketegnsmidlerne.  

Mandag den 19. februar 2024 havde Torben Kaas, Kaare Manniche Ebert og direktøren 

møder med Henning Sandager og Michael Beck-Hansen, MidtVest Lystfiskerforening. 

Formålet med mødet var at udarbejde et fælles forståelsesnotat mellem de jyske for-

eninger og DSF på baggrund af mødet i Skjern den 16. januar 2024.  

Den 5. marts er der møde i §7 udvalget. På dette møde vil ministeriet fremlægge deres 

forslag til et visionspapir. Visionspapiret er udarbejdet på baggrund af temamøder, som 

blev afholdt den 30. oktober 2023.  

Beslutningstema: 

FB skal:  

• Drøfte mailens indhold og godkende svar til Nils Svalebøg. Torben Kaas har udar-

bejdet forslag til svar. Forslaget sendes til bestyrelsen i løbet af weekenden 

• Orienteres om møder med Henning Sandager og Michael Beck-Hansen samt drøfte 

udkast til fælles forståelsesnotat. 

• Drøfte ministeriets forslag til visionspapir for Fiskeplejen. 

https://danmarkssportsfisk.sharepoint.com/:b:/s/Delingsdrev-ekstern/EXCVWcz_ZitJpGF2BcKujrkBGmUuiG_obCNL11kiQTpAkA?e=vwHwFS
https://danmarkssportsfisk.sharepoint.com/:b:/s/Delingsdrev-ekstern/EQT6a9ACZ81PinAk2NTAdsgBeD4yOu2pv41Y-E5f6XNKfg?e=fVvhdQ
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Beslutning: 

FB drøftede situationen omkring vores udmeldinger omkring Fiskeplejen. Der er op-

bakning til indholdet i disse udmeldinger, men der er også enighed om, at vi skal gøre 

vores kommunikation mere præcis. 

FB godkendte forståelsesnotatet, som blev udarbejdet på baggrund af møde mellem 

de jyske foreninger og DSF i Skjern den 16. januar 2024. Notatet kan tilgås fra dette 

link. 

Torben Kaas og Morten Jacobsen færdiggør svaret til Nils Svalebøg. Svaret bliver 

sendt til Nils Svalebøg, efter det fælles forståelsesnotat er udsendt. 

FB drøftede ministeriets oplæg til et visionspapir for Fiskeplejen som skal drøftes på 

§7 udvalgsmøde den 5. marts 2024. Efter mødet bliver indholdet i papiret kommuni-

keret på DSF’s kanaler. Nyheden kan tilgås fra dette link. 

5. Ny strategi (kl. 20.00 – 20.45) 

Baggrund: 

Strategiarbejdsgruppen har sammenfattet de analyser, som der er blevet arbejdet 

med. Med udgangspunkt i dette, og sidste mødes kaminpassiar, har gruppen udarbej-

det udkast til kernefortælling, vision og værdier samt et forslag til disponering af 

strategien. 

 

Beslutningstema; 

FB skal drøfte forslagene med henblik på, at strategiarbejdsgruppen kan begynde at 

skrive på strategien. 

 

Beslutning: 

FB drøftede og kommenterede Torben Kaas oplæg til vision, kernefortælling, værdier 

og strategiske fokusområder. 

På den baggrund arbejder Torben Kaas videre med henblik på, at dokumentet kan 

godkendes på FB-mødet den 6. april, hvorefter det skal fremlægges på landsdelsmø-

derne. På landsdelsmøderne skal vi have første drøftelse af konkrete initiativer til op-

fyldelse af de strategiske fokusområder. 

6. Planlægning af landsdelsmøderne (kl. 20.45 -21.00) 

Baggrund. 

Forslag til program for møderne: 

https://danmarkssportsfisk.sharepoint.com/:b:/s/Delingsdrev-ekstern/EYnIuGFz6xBHrwuGscjLdQ8BUIUtCWHX3yYic8yviO0CAg?e=tyhkIC
https://www.sportsfiskeren.dk/natur-og-fiskeripolitik/nyheder/2024/03/nye-visioner-for-fiskeplejen
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Kl. 18.30 – 19.45  Møderne indledes med ”K-teamet og monopolet”. Det betyder, 

at et medlem fra K-teamet vil være vært. Herudover vil mono-

polet bestå af Torben Kaas og to lokale repræsentanter.  

Kl. 19.45 – 20.15 Gennemgang af aktuelle politiske emner, bl.a. DSF’s forslag til 

modernisering af Fiskeplejen samt indkomne lokale ønsker 

KL. 20.15 –20.30 Kaffepause 

Kl. 20.30 – 21.00 Drøftelse af første skitse til strategi for DSF. 

Kl. 21.00 – 21.10 Præsentation af ”Tid til tur” 

Kl. 21.10 – 21.30 Lokale emner. 

Indkaldelse til landsdelsmøderne skal udsendes den 8. marts 2024. 

Beslutningstema: 

FB skal: 

➢ Godkende forslag til endelige program 

➢ Drøfte mulige lokale deltagere i monopolet samt emner til monopolet. 

Beslutning: 

Programmet blev godkendt med den tilføjelse, at der skal være mulighed for drøftelse 

af lokale emner i tidsrummet kl. 21.10 – 21.30. Er indføjet i ovennævnte program. 

FB havde en længere drøftelse af sammensætningen af panelet i monopolet. 

Ideen med monopolet er, at tre personer deltager i et panel. Dette panel svarer på 

spørgsmål fra deltagerne i mødet. Disse svar tager udgangspunkt i paneldeltagernes 

erfaring og baggrund. Vi forsøger derfor at få en vis spændvidde i sammensætningen 

af panelet. På baggrund af svarene fra panelet er det op til spørgeren selv at vurdere, 

hvilken løsning man vil tage på spørgsmålet 

I indbydelse opfordres der til, at mødedeltagerne kommer med lokale problemstillinger. 

Formand og direktør arbejder videre med at sammensætte panelerne. 

7. Program for Kongressen samt gennemgang af køreplan for arbejdet med FB’s 

skriftlige beretning (kl. 21.00 – 21.15) 

Baggrund 
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Kongressen afholdes den 26. – 27. oktober 2024. 

På sidste møde drøftede FB form og indhold for kongressen. På den baggrund har di-

rektøren udarbejdet et forslag til program for kongressen. 

Christian Flinker bliver redaktør for FB’s skriftlige beretning og har udarbejdet en kø-

replan for arbejdet. 

Køreplanen vil blive fremlagt på mødet. 

Beslutningstema: 

 

FB skal gennemgå og godkende programmet for kongressen og orienteres om køre-

plan for FB’s skriftlige beretning. 

 

Beslutning: 

 

Forslag til program for kongressen blev vedtaget. 

 

8. Endelig godkendelse af DSF aktivitetspulje (kl. 21.15 – 21.20) 

Baggrund: 

Med udgangspunkt i drøftelserne på sidste møde har direktøren udarbejdet dette for-

slag til kommissorium for puljen: 

Aktivitetspulje for Medlemsforeningerne i Danmarks Sportsfiskerforbund  

Formål: 

Aktivitetspuljen har til formål at støtte aktiviteter i medlemsforeningerne og andre lystfiskerfæl-
lesskaber, der sigter mod medlemshvervning til DSF. Dette kan inkludere arrangementer som 
åbent hus, åbne klubaftener, samarbejde med lokale skoler med det formål at hverve juniormed-
lemmer samt andre spændende projekter. 

Budget: 

Puljen udgør kr. 50.000, og beløbsgrænsen er fastsat til kr. 10.000 pr. projekt. 

Gældende periode: 

Puljen er gældende for 2024, og ansøgningsfristen er den 1. juni 2024. 

Ansøgningsprocedure: 
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Ansøgningen skal indeholde en kort beskrivelse af projektet samt et budget. Ansøgning sendes til 
direktør Lars Rasmussen på e-mail: lr@sportsfiskerforbundet.dk. Ansøgningerne behandles lø-
bende, og den endelige beslutning om et eventuelt tilskud træffes af forretningsudvalget. 

Dokumentation efter projektets gennemførelse: 

Efter projektets gennemførelse skal sekretariatet modtage dokumentation, der kan være i form 
af et billede (hvis muligt) og en kort beskrivelse af projektets gennemførelse. 

Udbetaling af tilskud: 

Det bevilgede beløb udbetales i forbindelse med tilsagnet. 

Vi ser frem til at modtage spændende ansøgninger og bidrag til medlemsforeningernes vækst og 
aktiviteter. 

Beslutningstema: 

FB skal godkende kommissoriet.  

Beslutning: 

Forslag til kommissorium blev vedtaget med denne justering af formålet: 

Aktivitetspuljen har til formål at støtte aktiviteter i medlemsforeningerne og andre lystfiskerfæl-

lesskaber, der sigter mod medlemshvervning til DSF. Er indskrevet i ovennævnte tekst. 

Puljen bliver markedsført i næste udgave af Forbundsnyt. 

9. Status på medlemspleje (kl. 21.20) 

Baggrund: 

Der har ikke været nogle særlige aktiviteter siden sidste møde. 

10. Gensidig orientering (kl. 21.20 – 21.30) 

• Møde i vedtægtsgruppen v/ Hans E. Nielsen 

Justeringer er nu indarbejdet i et arbejdspapir for vedtægterne. Dette arbejdspapir 

bliver drøftet i vedtægtsgruppen, som består af Kim Hermann, Syddanske Lystfi-

skere, Gunnar H. Pedersen, Holstebro og Omegns Fiskeriforening, Hans E, Nielsen 

og Lars Rasmussen. 

• Sidste nyt i sagen om oprensning af Gudenåen i Hedensted Kommune v/ Hans E. 

Nielsen og Jan Karnøe. 
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Hans E. Nielsen og Jan Karnøe orienterede om udviklingen i Hedensted Kommunes 

planer om oprensning af Gudenåen. 

• Vi er blevet optaget som case på Erhvervsakademiet i København i forhold til ud-

vikling af vores brand. 

Direktøren orienterede om ovennævnte. Medio april vil vi modtage de studerendes 

forslag til brandingstrategi. 

• Nye medlemmer i WWF’s bestyrelse v/ Hans E. Nielsen 

Hans E. Nielsen orienterede om, at WWF’ bestyrelse udvides med Annette Stube, 

Chief Sustainability Officer i The Lego Group, Jonas Geldmann, biolog, forsker og 

underviser i naturbeskyttelse på Københavns Universitet, og Line Berg Madsen, 

partner i Advokatfirmaet Kromann Reumert med særlig fokus på bæredygtige in-

vesteringer og ESG.  

• Jan Karnøe orienterede om modstanden imod placering af havbrug ved As vig. 

Vores klage er beskrevet i denne nyhed på Sportsfiskeren.dk.  

• Direktøren orienterede om, at Henning Haahr, formand for Varde Å Sammenslut-

ning har indvilget i at indtræde i bestyrelsen for Nationalpark Vadehavet. Pladsen 

blev ledig efter Simon Simonsens bortgang. 

11. Næste møde (kl. 21.30) 

Lørdag 6. april FB -møde Vingsted kl. 09.30 – 15.30: 

• Kongressen, herunder drøftelse af justeringer af vedtægter 

• Opfølgning på ny strategi 

• Betal for 2025 nu og få resten af 2024 gratis  

• Drøftelse af kandidater til Forbundsbestyrelsen.  

PS.: Mødet afholdes i Sportsfiskeriets Hus i Vingsted, fordi vi var i Odense i januar. 

Der er afbud fra Linda Bollerup. 

12. Evt.  

Ingen havde noget til dette punkt 

Lars Rasmussen, marts 2024. 

https://www.sportsfiskeren.dk/natur-og-fiskeripolitik/nyheder/2024/02/dsf-havbrug-kan-ikke-samles-i-as-vig

